
   J.nr. 2012-218-0106

   Dato:19. april 2012

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 466 af 23. marts 
2012. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydt-
kjær (DF).

(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Susanne Reinholdt Andersen

                         

Skatteudvalget 2011-12
SAU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 466
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 

Har regeringen, efter finanslovsforliget blev vedtaget, overvejet at udvide basen for produk-
ter, der skal rammes af en afgift for tilsat sukker. Hvis det er tilfældet, hvilke produkter har 
man da gjort sig overvejelser om yderligere at afgiftsbelægge?

Svar: 

Som jeg tidligere har redegjort for (jf. f.eks. mit svar på alm. del spørgsmål 201 af 14. de-
cember 2012), udgør de varegrupper, som det i forbindelse med aftalen om finansloven for 
2012 blev offentliggjort ville blive omfattet af afgiften, ikke en endelig liste. 

I forbindelse med arbejdet med at præcisere afgiftsgrundlaget, mener jeg, at det er relevant 
at se bredt på produkter, som bidrager til danskernes indtag af tilsat sukker. 

Det endelige afgiftsgrundlag vil fremgå af det lovforslag, som forventes fremsat i efteråret, 
jf. svar på alm. del spørgsmål 464.    


